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Onlangs heb ik bij de beantwoording van Kamervragen naar aanleiding van het toezenden van
de evaluatie van het Convenant inzake arbeidspensioenen toegezegd u op de hoogte te
stellen over de stand van zaken inzake het wegnemen van reïntegratiebelemmerende factoren
bij pensioenopbouw bij arbeidsongeschiktheid door sociale partners. Door middel van deze
brief zal ik deze toezegging gestand doen. Aanleiding is de aan mij gezonden brief van 24
september jongstleden van de Stichting van de Arbeid met als bijlage de Aanbeveling
beperking pensioenverlies bij reïntegratie gedeeltelijk arbeidsongeschikte werknemers. Deze
aanbeveling is een uitwerking van een eerdere oproep en bevat nieuwe cijfers over de mate
waarin de problematiek nog voorkomt.

In de aanbeveling roept de Stichting van de Arbeid partijen op tot een structurele oplossing
van de problematiek te komen. Reïntegrerende gedeeltelijk arbeidsongeschikten zouden in
aanmerking moeten kunnen komen voor een verhoging van de mate van premievrije
voortzetting, zowel bij reïntegratie binnen dezelfde onderneming als bij een andere
onderneming waarvoor een andere pensioenregeling geldt. Om van substantiële betekenis te
zijn zou de verhoging voor minimaal twee jaar dienen te gelden. Eventueel zou de
problematiek opgelost kunnen worden door de hardheidsclausule toe te passen. Om alle
reïntegrerende gedeeltelijk arbeidsongeschikten te bereiken pleit de Stichting van de Arbeid
ervoor iedereen die met een teruggang in pensioenopbouw te maken zou kunnen krijgen,
bewust te maken van de mogelijkheden bij de oude pensioenregeling.

Uit de bij de aanbevelingen behorende rapportage van de Subwerkgroep Pensioenopbouw bij
Reïntegratie blijkt voorts dat de omvang van het probleem beperkt is. Voor zover het gaat
om reïntegratie in de eigen onderneming of de eigen bedrijfstak (dit laatste in geval van een
bedrijfstakspensioenregeling), is het probleem opgelost voor alle deelnemers aangesloten bij
een ondernemingspensioenfondsen en voor 85% van de deelnemers bij
bedrijfstakpensioenfondsen. Voorzover reïntegratie plaatsvindt bij een andere werkgever
(buiten de bedrijfstak in geval van een bedrijfstakpensioenfonds) dient de problematiek nog te
worden opgelost.
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De Stichting van de Arbeid zal de vinger aan de pols houden en bij voorkomende klachten
alsnog invloed aan te wenden om de problematiek tot een oplossing te brengen. Voor het
voorjaar van 2003 is toegezegd de doorwerking van de oproep te evalueren.

Het voorgaande overziend ben ik tot de conclusie gekomen dat een wettelijke maatregel niet
nodig is. Een wettelijke maatregel die ingrijpt op de inhoud van de pensioentoezegging staat,
gegeven de verantwoordelijkheidsverdeling op het gebied van de aanvullende pensioenen,
niet in verhouding tot de omvang van het probleem. Ik heb de Stichting van de Arbeid
gemeld een krachtige inzet van de betrokken partijen te verwachten om het resterende deel
van de problematiek in zijn geheel op te lossen, met name voorzover het gaat om reïntegratie
bij een werkgever die onder een andere pensioenregeling valt. Ik zie met belangstelling uit
naar de evaluatie van de doorwerking van de aanbevelingen in het voorjaar van 2003.

Overigens heb ik de Stichting van de Arbeid gewezen op het advies dat het kabinet de SER in
het kader de nieuwe Pensioenwet heeft gevraagd over de overweging, de voortzetting van de
pensioenopbouw bij arbeidsongeschiktheid te beperken tot opbouw over de uitkering in
plaats van over het laatst genoten loon. Naar de mening van het kabinet kan opbouw over het
laatst genoten loon als een overcompensatie beschouwd worden. Door de voortzetting van
de pensioenopbouw te verlagen tot het niveau van de uitkering zal reïntegratie te allen tijde
aantrekkelijker worden en zal de onderhavige problematiek zelfs grotendeels verdwijnen. De
SER heeft in het advies geschreven bij de advisering over het rapport van de commissie
Donner hierop terug te komen.

./. bijlage treft u de aanbeveling van de Stichting van de Arbeid aan, evenals de brief die ik in
reactie op deze aanbeveling aan de Stichting van de Arbeid heb gestuurd.
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